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Zápis z 23. zasedání Regionální stálé konference Pardubického kraje 
dne 4. 3. 2025 

 

Datum a místo jednání: 4. 3. 2025, 10:00 – 12:15, Sál Jana Kašpara, Krajský úřad Pardubického kraje, 

budova C  

Přítomní: zasedání se zúčastnilo 14 členů a 7 náhradníků Regionální stálé konference Pardubického 

kraje (RSK Pk) viz prezenční listina (z toho 18 hlasujících), 7 stálých hostů včetně zástupce MMR, 

3 zástupci sekretariátu RSK Pk a 2 studenti Univerzity Pardubice, kteří jsou na Krajském úřadě 

Pardubického kraje na Odboru rozvoje a investic na stáži. 

Průběh zasedání a přijatá usnesení:  

 

1. Zahájení a schválení programu zasedání  

M. Janovský přivítal přítomné a informoval přítomné, že RSK je usnášeníschopná. M. Janovský požádal 

o schválení programu zasedání.  

Přijaté usnesení: 

RSK Pk schvaluje program 23. zasedání RSK Pk. 

Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 

 

2. Aktualizace členů a náhradníků RSK Pk 

M. Janovský informoval o změnách členů a náhradníků RSK Pk. Na místo Pardubického kraje byli 

nominováni Ing. Roman Línek, MBA; Ing. Petr Šotola; Dušan Skalický; Mgr. Petra Šimečková. Na místo 

Krajské sítě MAS byl nominován Ing. Petr Vomáčka, náhradnicí byla nominována Mgr. Radka Šťovíčková. 

Na místo zástupce nestátních neziskových organizací byla nominována Bc. Jana Machová, náhradníkem 

je nominován Mgr. Aleš Kalina. Na místo Krajské pobočky Úřadu práce ČR byl nominován Mgr. Martin 

Horák. Na místo stálého hosta za zástupce IROP byla nominována Mgr. et Mgr. Michaela Kudynová. Na 

místo stálého hosta zástupce Pk (Odbor dopravy a silničního hospodářství) byl nominován Mgr. Zdeněk 

Semorád, náhradníkem byl nominována Ing. Leoš Beran. Na pozici stálého hosta za Statutární město 

Pardubice byl nominován Ing. Miroslav Čada, náhradnicí byla nominována Ing. Petra Harišová. Zároveň 

navrhl, aby Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú měl své zastoupení v RSK Pk. Statut RSK Pk to 

umožňuje.  

Přijaté usnesení: 

1. RSK Pk bere na vědomí aktualizovaný seznam členů a náhradníků RSK Pk. 

2. RSK Pk schvaluje Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú (P-PINK) jako novou členskou instituci 

RSK Pk. Členem za P-PINK je nominován Ing. Jiří Janků a náhradnicí Ing. Elena Nethová. 
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Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 

Mgr. Janovský dále zmínil potřebu schválení nového Statutu a Jednacího řádu RSK Pk. Změnu vyvolalo 

MMR, jedinou změnou je změna názvu relevantního odboru MMR. 

Přijaté usnesení: 

1. RSK Pk schvaluje aktualizovaný Statut a Jednací řád RSK Pk dle příloh č. 9 a 10 

Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 

 

3. Kohezní politika EU 2028+ 

Kohezní politika 28+ obecně 

Z. Semorád nejprve představil aktuální informace ke kohezní politice EU. Zde zmiňoval shodu v pozicích 

9 členských států (Česko, Polsko, Německo, Rakousko, Švédsko, Nizozemsko, Litva, Lotyšsko, Estonsko), 

a to například v zachování dlouhodobé povahy politiky soudržnosti nebo zachování sdíleného řízení 

mezi členskými státy. Dále bylo zmíněna nutnost formulovat jednotnou strategickou vizi EU. V dalším 

bodě zmiňoval dvě důležitá data a to 7/2025, kdy dojde ke zveřejnění víceletého finančního rámce 

2028+ a 10/2025 by měla bát známa Legislativa pro politiku soudržnosti 2028+.  Dále by mělo podle 

plánu dojít 30. 6. 2025 k předložení Strategického rámce 2028+ vládě. 

Stanovisko krajů k implementaci kohezní politiky 28+ 

Z. Semorád na úvod zdůraznil, že kraje jsou ze zákona zodpovědné za realizaci a koordinaci regionálního 

rozvoje na svém území, přičemž kohezní politika je jedním z důležitých zdrojů pro realizaci regionální 

politiky. Kraje tedy musí být hlavními činiteli regionálního rozvoje v krajích ČR, kdy pro usměrňování 

regionálního rozvoje svého územního obvodu a územní dimenze vycházejí i ze Strategie regionálního 

rozvoje ČR 2021+, kterou schválila vláda ČR jako hlavní koncepční dokument rozvoje regionů ČR. 

Kraje zastávají pozici, že by na území všech krajů pro programové období 2028+ měl vzniknout 

dokument „Integrovaná regionální strategie“ (IRS). Dokument bude sloužit jako klíčový nástroj pro 

řešení a koordinaci územní dimenze v rámci kohézní politiky a dalších evropských a vybraných 

národních zdrojů na regionální úrovni. IRS bude vytvořena na základě partnerského přístupu všech 

klíčových aktérů v území. IRS bude schvalována zastupitelstvem daného kraje. 

Co se týče tematického zaměření, dle stanoviska krajů by kohezní politika měla být rozčleněna do šesti 

oblastí: rozvoj venkova a menších obcí prostřednictvím boje s jejich vylidňováním, bezpečnost 

a odolnost, konkurenceschopnost regionů, inovací a digitalizace, přeshraniční spolupráce, sociální 

problematika, stárnutí a zdraví obyvatelstva, zelená transformace a energetická soběstačnost. Mělo by 

docházet k provázanosti aktivit mezi jednotlivými tématy. Členové, náhradníci i stálí hosté RSK Pk 

dostanou k dispozici podklad, ve kterém je výše 6 témat více rozpracovaných. 

Z. Semorád zároveň informoval o problémech a výzvách souvisejících s budoucností kohezní politiky. 

Jako jeden z velkých problémů uvedl možný úbytek až 50 % finančních prostředků na kohezní politiku. 

Dále informoval, že je pravděpodobné, že Česká republika v horizontu 10 let nebude moci čerpat 

z fondu soudržnosti. 
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M. Janovský doplnil, že koncept IRS byl již představen v Bruselu s pozitivním ohlasem.  Aktuálně v ČR 

musí vzniknout přes 400 strategických dokumentů jako podmínka k čerpání prostředků kohezní politiky. 

Cílem je zajistit více peněz formou tzv. obálek namísto individuálních výzev administrovaných pomocí 

časových soutěží, tzv. klikaček, kdy o získání dotace rozhoduje čas a ne kvalita nebo efektivita projektu. 

Dále doplnil, že obrana je jedním z témat, které bude velmi pravděpodobně součástí kohezní politiky, 

a je nutné přemýšlet jakým způsobem toto téma využít např. v oblasti vědy a výzkumu.   

Na toto téma reagoval zástupce ITI, Ing. Hoffman, který vyjádřil podporu spolupráce/koordinace na 

úrovni RSK, ale za ITI vyslovil nesouhlas s procesem implementace IRS, kdy by dokument mělo 

schvalovat zastupitelstvo kraje.   

M. Netolický, hejtman Pardubického kraje, v reakci uvedl, že rozhodování na úrovní zastupitelstva kraje 

je z jeho pohledu zcela legitimní, protože se jedná o orgán zvolený právě pro území celého kraje. 

V aktuální podobě implementace naopak zastupitelstvo města Pardubic schvaluje projekty ITI i u obcí, 

které nespadají do aglomerace.  

M. Netolický dále zdůraznil, že celý koncept IRS je práce expertů na regionální rozvoj, ne politiků, 

a i proto se daří nalézt ohledně tohoto konceptu širší shoda partnerů. Snahou je i mj. zahrnout území, 

která jsou v rámci stávajícího systému zcela opomenuta – např. Znojemsko. Jedním z cílů je také posílení 

role RSK, mj. také ve vztahu k národním dotačním titulům, nejen k EU fondům. 

Zástupce MAS, P. Vomáčka, zdůraznil význam partnerského přístupu s tím, že centralismus nehrozí jen 

z úrovně státu, ale potýkají se s ním i menší území ve vztahu k regionálním centrům. MAS nedisponují 

prostředky na velké investiční projekty, ale na lokální úrovni má jejich práce velký dosah. Připomněl, že 

MAS jsou jediným subjektem, který cílí jak na veřejný, tak i podnikatelský a neziskový sektor.  

L. Čapek, rektor Univerzity Pardubice, souhlasil s tím, že strategických dokumentů vzniká přespříliš, bez 

jakékoli návaznosti. Implementace IRS musí být nastavena tak, aby byla zajištěna pružnost 

a akceschopnost rozhodování. 

M. Daněk, zástupce MMR ČR, téma doplnil v tom smyslu, že s návrhem IRS je MMR v souladu, je 

skutečně potřeba klást velký důraz na principy územní dimenze, které se z aktuálních dokumentů k EU 

fondům vytrácí. Upozornil, že také se téměř neřeší TIA (Territorial Impact Assessment) - hodnocení 

územních dopadů. Připomněl, že na úrovni MMR se začne připravovat nová Strategie regionálního 

rozvoje pro 28+, IRS se musí sladit také se zákonem o krajích. V budoucnu budou využívány především 

finanční nástroje. 

 

4. Podpora regionů HSOÚ v Pardubickém kraji  

M. Janovský nejprve připomněl základní charakteristiky HSOÚ, zdůraznil, že se jedná o území se 

zhoršenými životními podmínkami pro obyvatele a jsou definována na národní úrovni v Strategii 

regionálního rozvoje ČR 2021+. HSOÚ se vyznačují např. vyšší nezaměstnaností, vyšším podílem staršího 

obyvatelstva, klesajícím počtem obyvatel, nižší podnikatelskou aktivitou či nižší bytovou výstavbou. 
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V Pardubickém kraji se nachází 4 regiony HSOÚ, a to ORP Česká Třebová, ORP Králíky, ORP Moravská 

Třebová, ORP Svitavy. 

Na problematiku vymezení HSOÚ pro ORP navázal M. Netolický. Z pohledu Pardubického kraje není 

jednotka ORP pro definování HSOÚ optimálním měřítkem, pro přesnější vymezení by mělo 

vyhodnocení probíhat na úrovni obcí s pověřeným obecním úřadem (POÚ). Jako případ uvedl ORP 

Chrudim, kde sice jako celek ORP Chrudim není považována za HSOÚ, ale i přesto se zde nachází území, 

která by charakteristiky HSOÚ naplňovala (Skuteč, Třemošnice). Dále zmínil paradoxní situaci v ČR, kdy 

některé obce usilují o zařazení do problémových obcí za účelem získání finančních prostředků určených 

pro slabší obce a regiony. 

M. Janovský informoval, že Pardubický kraj se chce zaměřit vedle dotačních programů na podporu 

HSOÚ i na finanční nástroje jako jsou nadační fondy a úvěrový fond. Jako pilotní území pro nadační 

fondy budou ORP Česká Třebová a ORP Moravská Třebová. Hlavním cílem nadačních fondů by mělo být 

podpořit vzdělávání a rozvoj odborných dovedností s cílem posílit kvalifikovanou pracovní sílu a upevnit 

dlouhodobé propojení mladých lidí s regionem nebo zvýšit atraktivitu regionů, podpořit spolupráci 

mezi místními firmami, veřejnou správou a dalšími aktéry či posílit regionální identitu HSOÚ území.  

D. Šimek uvedl, že udržet mladé lidi v daném regionu bude velmi těžké, z důvodu nízkých mezd. 

M. Janovský v reakci uvedl, že se jedná o pilotní fondy, jejichž cílem je ověřit, jaké podmínky grantů 

budou pro mladé lidi nejatraktivnější. Konkrétní podmínky grantů bude schvalovat správní rada 

nadačního fondu. 

 

5. P-PINK 

Ing. Jiří Janků nejdříve informoval o rozložení aktivit v Pardubickém kraji a uvedl, že zde v Pardubickém 

kraji jsou aktivity rovnoměrně rozprostřeny. Dále zmiňoval historii P-PINKU s tím, že Pardubický kraj 

založil podnikatelský inkubátor jako úplně poslední z krajů v ČR, ale i přesto je momentálně jedním 

z nejlepších. Potom se zabýval financováním P-PINKU. Postupně do roku 2029 se P-PINK chce stát 

finančně soběstačný, a tudíž být i co nejméně závislý na kraji. Momentálně v roce 2025 je financován 

49 % z Pardubického kraje.  

Dále byla zmíněna činnost P-PINKU s tím, že se chce zaměřit převáženě na rozvoj klíčových aktivit, 

především na konzultace a inkubace. Dále by chtěli sjednotit vzdělávací programy na všech úrovních 

vzdělání pod značku PINKedu. Ing. Janků také uvedl, kolik hodin a projektů bylo odkonzultováno 

v  minulých měsících.  

Dále Ing. Janků zmiňoval akce pro školy v rámci projektu PINKaka, kdy pro školy je vytvořen zdarma 

workshop Objev v sobě podnikatele pro žáky 8. a 9. ročníků na téma podnikání a jaká je jeho přidaná 

hodnota. Také byl zmíněn projekt IDZ + FVTP, ve kterém se rozvíjí téma podnikavosti na středních 

školách.  Hlavním cílem projektu je přiblížit a podpořit přemýšlení žáků o jejich budoucím životě ve 

spojení s podnikáním. V současné době je domluvena spolupráce s 19 školami na území Pardubického 

kraje.  
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Nakonec byly představeny prostory P-PINKU, kdy hlavní budova se nachází v Pardubicích. Další otevřená 

pobočka se nachází v České Třebové pod název TO-PINK. Jde zatím o omezený provoz, Pardubický kraj 

připravuje velké rozšíření příslušných prostor. 

 

6. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj – Regionální politika  

Nejdříve Mgr. Miroslav Daněk představil Akční plán Strategie regionálního rozvoje 2025-2027, kde 

součástí je Aktualizace vymezení státem podporovaných regionů, kde uvedl nově zařazené správní 

obvody ORP: Bílina, Kopřivnice, Aš, Jaroměř, Třinec, Jindřichův Hradec, Česká Lípě. Nově je tedy celkem 

na území ČR 80 HSOÚ. Dále Mgr. Daněk uvedl, že v EU bylo schváleno 150 mld. eur na obranu. 

Dále Mgr. Daněk zmínil činnost Výboru pro regionální rozvoj, kdy především zmiňoval oblast školství, 

kdy by ministerstvo školství chtělo zřídit vysokou školu v Karlovarském kraji. Potom zmínil, že byla znovu 

oživena Transformační komise, která je určena pro strukturálně postižené kraje, tzv. “uhelné kraje”. 

Dále Mgr. Daněk uvedl, že MMR pracuje na nových národních programech. Nejvíce mluvil o Podpoře 

obnovy a rozvoji regionů, kde např. obce mají zvýhodněné úvěry. Podpora obnovy a rozvoji regionů 

zahrnuje Nový komplexní program s věcnými podprogramy, kde je přesně uvedeno, kterých subjektů 

se tyto programy týkají a do kdy mohou podávat výzvy. V rámci financování obce dostanou 30 % dotací, 

zbytek si obce musí zajistit samy. V případě HSOÚ regionů je to 50 %. Dále uvedl, že nevyužité 

prostředky nadále zůstávají v kraji a mohou se použít na další projekty. Dále byl zmíněn Národní plán 

obnovy, a jaké výzvy již byly uzavřeny, viz Příloha č. 6. Mgr. Daněk uvedl, že v rámci Národního plánu 

obnovy nejvíce finančních prostředků půjde na dostupné bydlení, a to v celkové výši 8 mld. Kč 

Nakonec bylo zmíněno, že novým vyhlašovatelem od roku 2025 soutěže Vesnice roku je Spolek pro 

obnovu venkova ČR a novým partnerem je MPSV, který je grantem ocenění Bílá stuha. Aktuálně probíhá 

příprava Podmínek 2025. Vyhlášení letošního ročníku proběhlo na konci února 2025 a ocenění fialová 

stuha byla nad očekávání úspěšná.  

 

7. Různé  

Přílohy:  

 Příloha č. 1 – Program 23. zasedání RSK Pk 

 Příloha č. 2 – Aktuální seznam členů, náhradníků a stálých hostů RSK Pk 

 Příloha č. 3 – Prezentace Sekretariátu RSK Pk 

 Příloha č. 4 – Prezentace Kohezní politika EU 2028+ 

 Příloha č. 5 – Kohezní politika – rozpracovaná témata 

 Příloha č. 6 – Prezentace P-PINK 

 Příloha č. 7 – Prezentace MMR ČR 

 Příloha č. 8 – Prezenční listina 23. zasedání RSK Pk 
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 Příloha č. 9 – Aktualizovaný Statut RSK Pk 

 Příloha č.10 – Aktualizovaný Jednací řád RSK Pk 

 

Prezentace a další podklady k 23. zasedání RSK Pk naleznou její členové/stálí hosté ve svých profilech 

po přihlášení webu parádního kraje https://regionalnirozvoj.paradnikraj.cz/Login.aspx.  

 

V Pardubicích 6. 3. 2025 

 

Zapsala: Mgr. Martina Vitková, Ing. Petra Kořínková 

 

Schválil: JUDr. Martin Netolický, Ph.D. – hejtman, předseda 

 

https://regionalnirozvoj.paradnikraj.cz/Login.aspx
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Zápis z 23. zasedání Regionální stálé konference Pardubického kraje 
dne 4. 3. 2025 


 


Datum a místo jednání: 4. 3. 2025, 10:00 – 12:15, Sál Jana Kašpara, Krajský úřad Pardubického kraje, 


budova C  


Přítomní: zasedání se zúčastnilo 14 členů a 7 náhradníků Regionální stálé konference Pardubického 


kraje (RSK Pk) viz prezenční listina (z toho 18 hlasujících), 7 stálých hostů včetně zástupce MMR, 


3 zástupci sekretariátu RSK Pk a 2 studenti Univerzity Pardubice, kteří jsou na Krajském úřadě 


Pardubického kraje na Odboru rozvoje a investic na stáži. 


Průběh zasedání a přijatá usnesení:  


 


1. Zahájení a schválení programu zasedání  


M. Janovský přivítal přítomné a informoval přítomné, že RSK je usnášeníschopná. M. Janovský požádal 


o schválení programu zasedání.  


Přijaté usnesení: 


RSK Pk schvaluje program 23. zasedání RSK Pk. 


Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


 


2. Aktualizace členů a náhradníků RSK Pk 


M. Janovský informoval o změnách členů a náhradníků RSK Pk. Na místo Pardubického kraje byli 


nominováni Ing. Roman Línek, MBA; Ing. Petr Šotola; Dušan Skalický; Mgr. Petra Šimečková. Na místo 


Krajské sítě MAS byl nominován Ing. Petr Vomáčka, náhradnicí byla nominována Mgr. Radka Šťovíčková. 


Na místo zástupce nestátních neziskových organizací byla nominována Bc. Jana Machová, náhradníkem 


je nominován Mgr. Aleš Kalina. Na místo Krajské pobočky Úřadu práce ČR byl nominován Mgr. Martin 


Horák. Na místo stálého hosta za zástupce IROP byla nominována Mgr. et Mgr. Michaela Kudynová. Na 


místo stálého hosta zástupce Pk (Odbor dopravy a silničního hospodářství) byl nominován Mgr. Zdeněk 


Semorád, náhradníkem byl nominována Ing. Leoš Beran. Na pozici stálého hosta za Statutární město 


Pardubice byl nominován Ing. Miroslav Čada, náhradnicí byla nominována Ing. Petra Harišová. Zároveň 


navrhl, aby Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú měl své zastoupení v RSK Pk. Statut RSK Pk to 


umožňuje.  


Přijaté usnesení: 


1. RSK Pk bere na vědomí aktualizovaný seznam členů a náhradníků RSK Pk. 


2. RSK Pk schvaluje Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú (P-PINK) jako novou členskou instituci 


RSK Pk. Členem za P-PINK je nominován Ing. Jiří Janků a náhradnicí Ing. Elena Nethová. 
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Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


Mgr. Janovský dále zmínil potřebu schválení nového Statutu a Jednacího řádu RSK Pk. Změnu vyvolalo 


MMR, jedinou změnou je změna názvu relevantního odboru MMR. 


Přijaté usnesení: 


1. RSK Pk schvaluje aktualizovaný Statut a Jednací řád RSK Pk dle příloh č. 9 a 10 


Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


 


3. Kohezní politika EU 2028+ 


Kohezní politika 28+ obecně 


Z. Semorád nejprve představil aktuální informace ke kohezní politice EU. Zde zmiňoval shodu v pozicích 


9 členských států (Česko, Polsko, Německo, Rakousko, Švédsko, Nizozemsko, Litva, Lotyšsko, Estonsko), 


a to například v zachování dlouhodobé povahy politiky soudržnosti nebo zachování sdíleného řízení 


mezi členskými státy. Dále bylo zmíněna nutnost formulovat jednotnou strategickou vizi EU. V dalším 


bodě zmiňoval dvě důležitá data a to 7/2025, kdy dojde ke zveřejnění víceletého finančního rámce 


2028+ a 10/2025 by měla bát známa Legislativa pro politiku soudržnosti 2028+.  Dále by mělo podle 


plánu dojít 30. 6. 2025 k předložení Strategického rámce 2028+ vládě. 


Stanovisko krajů k implementaci kohezní politiky 28+ 


Z. Semorád na úvod zdůraznil, že kraje jsou ze zákona zodpovědné za realizaci a koordinaci regionálního 


rozvoje na svém území, přičemž kohezní politika je jedním z důležitých zdrojů pro realizaci regionální 


politiky. Kraje tedy musí být hlavními činiteli regionálního rozvoje v krajích ČR, kdy pro usměrňování 


regionálního rozvoje svého územního obvodu a územní dimenze vycházejí i ze Strategie regionálního 


rozvoje ČR 2021+, kterou schválila vláda ČR jako hlavní koncepční dokument rozvoje regionů ČR. 


Kraje zastávají pozici, že by na území všech krajů pro programové období 2028+ měl vzniknout 


dokument „Integrovaná regionální strategie“ (IRS). Dokument bude sloužit jako klíčový nástroj pro 


řešení a koordinaci územní dimenze v rámci kohézní politiky a dalších evropských a vybraných 


národních zdrojů na regionální úrovni. IRS bude vytvořena na základě partnerského přístupu všech 


klíčových aktérů v území. IRS bude schvalována zastupitelstvem daného kraje. 


Co se týče tematického zaměření, dle stanoviska krajů by kohezní politika měla být rozčleněna do šesti 


oblastí: rozvoj venkova a menších obcí prostřednictvím boje s jejich vylidňováním, bezpečnost 


a odolnost, konkurenceschopnost regionů, inovací a digitalizace, přeshraniční spolupráce, sociální 


problematika, stárnutí a zdraví obyvatelstva, zelená transformace a energetická soběstačnost. Mělo by 


docházet k provázanosti aktivit mezi jednotlivými tématy. Členové, náhradníci i stálí hosté RSK Pk 


dostanou k dispozici podklad, ve kterém je výše 6 témat více rozpracovaných. 


Z. Semorád zároveň informoval o problémech a výzvách souvisejících s budoucností kohezní politiky. 


Jako jeden z velkých problémů uvedl možný úbytek až 50 % finančních prostředků na kohezní politiku. 


Dále informoval, že je pravděpodobné, že Česká republika v horizontu 10 let nebude moci čerpat 


z fondu soudržnosti. 
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M. Janovský doplnil, že koncept IRS byl již představen v Bruselu s pozitivním ohlasem.  Aktuálně v ČR 


musí vzniknout přes 400 strategických dokumentů jako podmínka k čerpání prostředků kohezní politiky. 


Cílem je zajistit více peněz formou tzv. obálek namísto individuálních výzev administrovaných pomocí 


časových soutěží, tzv. klikaček, kdy o získání dotace rozhoduje čas a ne kvalita nebo efektivita projektu. 


Dále doplnil, že obrana je jedním z témat, které bude velmi pravděpodobně součástí kohezní politiky, 


a je nutné přemýšlet jakým způsobem toto téma využít např. v oblasti vědy a výzkumu.   


Na toto téma reagoval zástupce ITI, Ing. Hoffman, který vyjádřil podporu spolupráce/koordinace na 


úrovni RSK, ale za ITI vyslovil nesouhlas s procesem implementace IRS, kdy by dokument mělo 


schvalovat zastupitelstvo kraje.   


M. Netolický, hejtman Pardubického kraje, v reakci uvedl, že rozhodování na úrovní zastupitelstva kraje 


je z jeho pohledu zcela legitimní, protože se jedná o orgán zvolený právě pro území celého kraje. 


V aktuální podobě implementace naopak zastupitelstvo města Pardubic schvaluje projekty ITI i u obcí, 


které nespadají do aglomerace.  


M. Netolický dále zdůraznil, že celý koncept IRS je práce expertů na regionální rozvoj, ne politiků, 


a i proto se daří nalézt ohledně tohoto konceptu širší shoda partnerů. Snahou je i mj. zahrnout území, 


která jsou v rámci stávajícího systému zcela opomenuta – např. Znojemsko. Jedním z cílů je také posílení 


role RSK, mj. také ve vztahu k národním dotačním titulům, nejen k EU fondům. 


Zástupce MAS, P. Vomáčka, zdůraznil význam partnerského přístupu s tím, že centralismus nehrozí jen 


z úrovně státu, ale potýkají se s ním i menší území ve vztahu k regionálním centrům. MAS nedisponují 


prostředky na velké investiční projekty, ale na lokální úrovni má jejich práce velký dosah. Připomněl, že 


MAS jsou jediným subjektem, který cílí jak na veřejný, tak i podnikatelský a neziskový sektor.  


L. Čapek, rektor Univerzity Pardubice, souhlasil s tím, že strategických dokumentů vzniká přespříliš, bez 


jakékoli návaznosti. Implementace IRS musí být nastavena tak, aby byla zajištěna pružnost 


a akceschopnost rozhodování. 


M. Daněk, zástupce MMR ČR, téma doplnil v tom smyslu, že s návrhem IRS je MMR v souladu, je 


skutečně potřeba klást velký důraz na principy územní dimenze, které se z aktuálních dokumentů k EU 


fondům vytrácí. Upozornil, že také se téměř neřeší TIA (Territorial Impact Assessment) - hodnocení 


územních dopadů. Připomněl, že na úrovni MMR se začne připravovat nová Strategie regionálního 


rozvoje pro 28+, IRS se musí sladit také se zákonem o krajích. V budoucnu budou využívány především 


finanční nástroje. 


 


4. Podpora regionů HSOÚ v Pardubickém kraji  


M. Janovský nejprve připomněl základní charakteristiky HSOÚ, zdůraznil, že se jedná o území se 


zhoršenými životními podmínkami pro obyvatele a jsou definována na národní úrovni v Strategii 


regionálního rozvoje ČR 2021+. HSOÚ se vyznačují např. vyšší nezaměstnaností, vyšším podílem staršího 


obyvatelstva, klesajícím počtem obyvatel, nižší podnikatelskou aktivitou či nižší bytovou výstavbou. 
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V Pardubickém kraji se nachází 4 regiony HSOÚ, a to ORP Česká Třebová, ORP Králíky, ORP Moravská 


Třebová, ORP Svitavy. 


Na problematiku vymezení HSOÚ pro ORP navázal M. Netolický. Z pohledu Pardubického kraje není 


jednotka ORP pro definování HSOÚ optimálním měřítkem, pro přesnější vymezení by mělo 


vyhodnocení probíhat na úrovni obcí s pověřeným obecním úřadem (POÚ). Jako případ uvedl ORP 


Chrudim, kde sice jako celek ORP Chrudim není považována za HSOÚ, ale i přesto se zde nachází území, 


která by charakteristiky HSOÚ naplňovala (Skuteč, Třemošnice). Dále zmínil paradoxní situaci v ČR, kdy 


některé obce usilují o zařazení do problémových obcí za účelem získání finančních prostředků určených 


pro slabší obce a regiony. 


M. Janovský informoval, že Pardubický kraj se chce zaměřit vedle dotačních programů na podporu 


HSOÚ i na finanční nástroje jako jsou nadační fondy a úvěrový fond. Jako pilotní území pro nadační 


fondy budou ORP Česká Třebová a ORP Moravská Třebová. Hlavním cílem nadačních fondů by mělo být 


podpořit vzdělávání a rozvoj odborných dovedností s cílem posílit kvalifikovanou pracovní sílu a upevnit 


dlouhodobé propojení mladých lidí s regionem nebo zvýšit atraktivitu regionů, podpořit spolupráci 


mezi místními firmami, veřejnou správou a dalšími aktéry či posílit regionální identitu HSOÚ území.  


D. Šimek uvedl, že udržet mladé lidi v daném regionu bude velmi těžké, z důvodu nízkých mezd. 


M. Janovský v reakci uvedl, že se jedná o pilotní fondy, jejichž cílem je ověřit, jaké podmínky grantů 


budou pro mladé lidi nejatraktivnější. Konkrétní podmínky grantů bude schvalovat správní rada 


nadačního fondu. 


 


5. P-PINK 


Ing. Jiří Janků nejdříve informoval o rozložení aktivit v Pardubickém kraji a uvedl, že zde v Pardubickém 


kraji jsou aktivity rovnoměrně rozprostřeny. Dále zmiňoval historii P-PINKU s tím, že Pardubický kraj 


založil podnikatelský inkubátor jako úplně poslední z krajů v ČR, ale i přesto je momentálně jedním 


z nejlepších. Potom se zabýval financováním P-PINKU. Postupně do roku 2029 se P-PINK chce stát 


finančně soběstačný, a tudíž být i co nejméně závislý na kraji. Momentálně v roce 2025 je financován 


49 % z Pardubického kraje.  


Dále byla zmíněna činnost P-PINKU s tím, že se chce zaměřit převáženě na rozvoj klíčových aktivit, 


především na konzultace a inkubace. Dále by chtěli sjednotit vzdělávací programy na všech úrovních 


vzdělání pod značku PINKedu. Ing. Janků také uvedl, kolik hodin a projektů bylo odkonzultováno 


v  minulých měsících.  


Dále Ing. Janků zmiňoval akce pro školy v rámci projektu PINKaka, kdy pro školy je vytvořen zdarma 


workshop Objev v sobě podnikatele pro žáky 8. a 9. ročníků na téma podnikání a jaká je jeho přidaná 


hodnota. Také byl zmíněn projekt IDZ + FVTP, ve kterém se rozvíjí téma podnikavosti na středních 


školách.  Hlavním cílem projektu je přiblížit a podpořit přemýšlení žáků o jejich budoucím životě ve 


spojení s podnikáním. V současné době je domluvena spolupráce s 19 školami na území Pardubického 


kraje.  
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Nakonec byly představeny prostory P-PINKU, kdy hlavní budova se nachází v Pardubicích. Další otevřená 


pobočka se nachází v České Třebové pod název TO-PINK. Jde zatím o omezený provoz, Pardubický kraj 


připravuje velké rozšíření příslušných prostor. 


 


6. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj – Regionální politika  


Nejdříve Mgr. Miroslav Daněk představil Akční plán Strategie regionálního rozvoje 2025-2027, kde 


součástí je Aktualizace vymezení státem podporovaných regionů, kde uvedl nově zařazené správní 


obvody ORP: Bílina, Kopřivnice, Aš, Jaroměř, Třinec, Jindřichův Hradec, Česká Lípě. Nově je tedy celkem 


na území ČR 80 HSOÚ. Dále Mgr. Daněk uvedl, že v EU bylo schváleno 150 mld. eur na obranu. 


Dále Mgr. Daněk zmínil činnost Výboru pro regionální rozvoj, kdy především zmiňoval oblast školství, 


kdy by ministerstvo školství chtělo zřídit vysokou školu v Karlovarském kraji. Potom zmínil, že byla znovu 


oživena Transformační komise, která je určena pro strukturálně postižené kraje, tzv. “uhelné kraje”. 


Dále Mgr. Daněk uvedl, že MMR pracuje na nových národních programech. Nejvíce mluvil o Podpoře 


obnovy a rozvoji regionů, kde např. obce mají zvýhodněné úvěry. Podpora obnovy a rozvoji regionů 


zahrnuje Nový komplexní program s věcnými podprogramy, kde je přesně uvedeno, kterých subjektů 


se tyto programy týkají a do kdy mohou podávat výzvy. V rámci financování obce dostanou 30 % dotací, 


zbytek si obce musí zajistit samy. V případě HSOÚ regionů je to 50 %. Dále uvedl, že nevyužité 


prostředky nadále zůstávají v kraji a mohou se použít na další projekty. Dále byl zmíněn Národní plán 


obnovy, a jaké výzvy již byly uzavřeny, viz Příloha č. 6. Mgr. Daněk uvedl, že v rámci Národního plánu 


obnovy nejvíce finančních prostředků půjde na dostupné bydlení, a to v celkové výši 8 mld. Kč 


Nakonec bylo zmíněno, že novým vyhlašovatelem od roku 2025 soutěže Vesnice roku je Spolek pro 


obnovu venkova ČR a novým partnerem je MPSV, který je grantem ocenění Bílá stuha. Aktuálně probíhá 


příprava Podmínek 2025. Vyhlášení letošního ročníku proběhlo na konci února 2025 a ocenění fialová 


stuha byla nad očekávání úspěšná.  


 


7. Různé  


Přílohy:  


 Příloha č. 1 – Program 23. zasedání RSK Pk 


 Příloha č. 2 – Aktuální seznam členů, náhradníků a stálých hostů RSK Pk 


 Příloha č. 3 – Prezentace Sekretariátu RSK Pk 


 Příloha č. 4 – Prezentace Kohezní politika EU 2028+ 


 Příloha č. 5 – Kohezní politika – rozpracovaná témata 


 Příloha č. 6 – Prezentace P-PINK 


 Příloha č. 7 – Prezentace MMR ČR 


 Příloha č. 8 – Prezenční listina 23. zasedání RSK Pk 
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 Příloha č. 9 – Aktualizovaný Statut RSK Pk 


 Příloha č.10 – Aktualizovaný Jednací řád RSK Pk 


 


Prezentace a další podklady k 23. zasedání RSK Pk naleznou její členové/stálí hosté ve svých profilech 


po přihlášení webu parádního kraje https://regionalnirozvoj.paradnikraj.cz/Login.aspx.  


 


V Pardubicích 6. 3. 2025 


 


Zapsala: Mgr. Martina Vitková, Ing. Petra Kořínková 


 


Schválil: JUDr. Martin Netolický, Ph.D. – hejtman, předseda 


 



https://regionalnirozvoj.paradnikraj.cz/Login.aspx
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Zápis z 23. zasedání Regionální stálé konference Pardubického kraje 
dne 4. 3. 2025 


 


Datum a místo jednání: 4. 3. 2025, 10:00 – 12:15, Sál Jana Kašpara, Krajský úřad Pardubického kraje, 


budova C  


Přítomní: zasedání se zúčastnilo 14 členů a 7 náhradníků Regionální stálé konference Pardubického 


kraje (RSK Pk) viz prezenční listina (z toho 18 hlasujících), 7 stálých hostů včetně zástupce MMR, 


3 zástupci sekretariátu RSK Pk a 2 studenti Univerzity Pardubice, kteří jsou na Krajském úřadě 


Pardubického kraje na Odboru rozvoje a investic na stáži. 


Průběh zasedání a přijatá usnesení:  


 


1. Zahájení a schválení programu zasedání  


M. Janovský přivítal přítomné a informoval přítomné, že RSK je usnášeníschopná. M. Janovský požádal 


o schválení programu zasedání.  


Přijaté usnesení: 


RSK Pk schvaluje program 23. zasedání RSK Pk. 


Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


 


2. Aktualizace členů a náhradníků RSK Pk 


M. Janovský informoval o změnách členů a náhradníků RSK Pk. Na místo Pardubického kraje byli 


nominováni Ing. Roman Línek, MBA; Ing. Petr Šotola; Dušan Skalický; Mgr. Petra Šimečková. Na místo 


Krajské sítě MAS byl nominován Ing. Petr Vomáčka, náhradnicí byla nominována Mgr. Radka Šťovíčková. 


Na místo zástupce nestátních neziskových organizací byla nominována Bc. Jana Machová, náhradníkem 


je nominován Mgr. Aleš Kalina. Na místo Krajské pobočky Úřadu práce ČR byl nominován Mgr. Martin 


Horák. Na místo stálého hosta za zástupce IROP byla nominována Mgr. et Mgr. Michaela Kudynová. Na 


místo stálého hosta zástupce Pk (Odbor dopravy a silničního hospodářství) byl nominován Mgr. Zdeněk 


Semorád, náhradníkem byl nominována Ing. Leoš Beran. Na pozici stálého hosta za Statutární město 


Pardubice byl nominován Ing. Miroslav Čada, náhradnicí byla nominována Ing. Petra Harišová. Zároveň 


navrhl, aby Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú měl své zastoupení v RSK Pk. Statut RSK Pk to 


umožňuje.  


Přijaté usnesení: 


1. RSK Pk bere na vědomí aktualizovaný seznam členů a náhradníků RSK Pk. 


2. RSK Pk schvaluje Pardubický podnikatelský inkubátor, z.ú (P-PINK) jako novou členskou instituci 


RSK Pk. Členem za P-PINK je nominován Ing. Jiří Janků a náhradnicí Ing. Elena Nethová. 
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Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


Mgr. Janovský dále zmínil potřebu schválení nového Statutu a Jednacího řádu RSK Pk. Změnu vyvolalo 


MMR, jedinou změnou je změna názvu relevantního odboru MMR. 


Přijaté usnesení: 


1. RSK Pk schvaluje aktualizovaný Statut a Jednací řád RSK Pk dle příloh č. 9 a 10 


Pro/proti/zdržel se – 18/0/0 


 


3. Kohezní politika EU 2028+ 


Kohezní politika 28+ obecně 


Z. Semorád nejprve představil aktuální informace ke kohezní politice EU. Zde zmiňoval shodu v pozicích 


9 členských států (Česko, Polsko, Německo, Rakousko, Švédsko, Nizozemsko, Litva, Lotyšsko, Estonsko), 


a to například v zachování dlouhodobé povahy politiky soudržnosti nebo zachování sdíleného řízení 


mezi členskými státy. Dále bylo zmíněna nutnost formulovat jednotnou strategickou vizi EU. V dalším 


bodě zmiňoval dvě důležitá data a to 7/2025, kdy dojde ke zveřejnění víceletého finančního rámce 


2028+ a 10/2025 by měla bát známa Legislativa pro politiku soudržnosti 2028+.  Dále by mělo podle 


plánu dojít 30. 6. 2025 k předložení Strategického rámce 2028+ vládě. 


Stanovisko krajů k implementaci kohezní politiky 28+ 


Z. Semorád na úvod zdůraznil, že kraje jsou ze zákona zodpovědné za realizaci a koordinaci regionálního 


rozvoje na svém území, přičemž kohezní politika je jedním z důležitých zdrojů pro realizaci regionální 


politiky. Kraje tedy musí být hlavními činiteli regionálního rozvoje v krajích ČR, kdy pro usměrňování 


regionálního rozvoje svého územního obvodu a územní dimenze vycházejí i ze Strategie regionálního 


rozvoje ČR 2021+, kterou schválila vláda ČR jako hlavní koncepční dokument rozvoje regionů ČR. 


Kraje zastávají pozici, že by na území všech krajů pro programové období 2028+ měl vzniknout 


dokument „Integrovaná regionální strategie“ (IRS). Dokument bude sloužit jako klíčový nástroj pro 


řešení a koordinaci územní dimenze v rámci kohézní politiky a dalších evropských a vybraných 


národních zdrojů na regionální úrovni. IRS bude vytvořena na základě partnerského přístupu všech 


klíčových aktérů v území. IRS bude schvalována zastupitelstvem daného kraje. 


Co se týče tematického zaměření, dle stanoviska krajů by kohezní politika měla být rozčleněna do šesti 


oblastí: rozvoj venkova a menších obcí prostřednictvím boje s jejich vylidňováním, bezpečnost 


a odolnost, konkurenceschopnost regionů, inovací a digitalizace, přeshraniční spolupráce, sociální 


problematika, stárnutí a zdraví obyvatelstva, zelená transformace a energetická soběstačnost. Mělo by 


docházet k provázanosti aktivit mezi jednotlivými tématy. Členové, náhradníci i stálí hosté RSK Pk 


dostanou k dispozici podklad, ve kterém je výše 6 témat více rozpracovaných. 


Z. Semorád zároveň informoval o problémech a výzvách souvisejících s budoucností kohezní politiky. 


Jako jeden z velkých problémů uvedl možný úbytek až 50 % finančních prostředků na kohezní politiku. 


Dále informoval, že je pravděpodobné, že Česká republika v horizontu 10 let nebude moci čerpat 


z fondu soudržnosti. 
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M. Janovský doplnil, že koncept IRS byl již představen v Bruselu s pozitivním ohlasem.  Aktuálně v ČR 


musí vzniknout přes 400 strategických dokumentů jako podmínka k čerpání prostředků kohezní politiky. 


Cílem je zajistit více peněz formou tzv. obálek namísto individuálních výzev administrovaných pomocí 


časových soutěží, tzv. klikaček, kdy o získání dotace rozhoduje čas a ne kvalita nebo efektivita projektu. 


Dále doplnil, že obrana je jedním z témat, které bude velmi pravděpodobně součástí kohezní politiky, 


a je nutné přemýšlet jakým způsobem toto téma využít např. v oblasti vědy a výzkumu.   


Na toto téma reagoval zástupce ITI, Ing. Hoffman, který vyjádřil podporu spolupráce/koordinace na 


úrovni RSK, ale za ITI vyslovil nesouhlas s procesem implementace IRS, kdy by dokument mělo 


schvalovat zastupitelstvo kraje.   


M. Netolický, hejtman Pardubického kraje, v reakci uvedl, že rozhodování na úrovní zastupitelstva kraje 


je z jeho pohledu zcela legitimní, protože se jedná o orgán zvolený právě pro území celého kraje. 


V aktuální podobě implementace naopak zastupitelstvo města Pardubic schvaluje projekty ITI i u obcí, 


které nespadají do aglomerace.  


M. Netolický dále zdůraznil, že celý koncept IRS je práce expertů na regionální rozvoj, ne politiků, 


a i proto se daří nalézt ohledně tohoto konceptu širší shoda partnerů. Snahou je i mj. zahrnout území, 


která jsou v rámci stávajícího systému zcela opomenuta – např. Znojemsko. Jedním z cílů je také posílení 


role RSK, mj. také ve vztahu k národním dotačním titulům, nejen k EU fondům. 


Zástupce MAS, P. Vomáčka, zdůraznil význam partnerského přístupu s tím, že centralismus nehrozí jen 


z úrovně státu, ale potýkají se s ním i menší území ve vztahu k regionálním centrům. MAS nedisponují 


prostředky na velké investiční projekty, ale na lokální úrovni má jejich práce velký dosah. Připomněl, že 


MAS jsou jediným subjektem, který cílí jak na veřejný, tak i podnikatelský a neziskový sektor.  


L. Čapek, rektor Univerzity Pardubice, souhlasil s tím, že strategických dokumentů vzniká přespříliš, bez 


jakékoli návaznosti. Implementace IRS musí být nastavena tak, aby byla zajištěna pružnost 


a akceschopnost rozhodování. 


M. Daněk, zástupce MMR ČR, téma doplnil v tom smyslu, že s návrhem IRS je MMR v souladu, je 


skutečně potřeba klást velký důraz na principy územní dimenze, které se z aktuálních dokumentů k EU 


fondům vytrácí. Upozornil, že také se téměř neřeší TIA (Territorial Impact Assessment) - hodnocení 


územních dopadů. Připomněl, že na úrovni MMR se začne připravovat nová Strategie regionálního 


rozvoje pro 28+, IRS se musí sladit také se zákonem o krajích. V budoucnu budou využívány především 


finanční nástroje. 


 


4. Podpora regionů HSOÚ v Pardubickém kraji  


M. Janovský nejprve připomněl základní charakteristiky HSOÚ, zdůraznil, že se jedná o území se 


zhoršenými životními podmínkami pro obyvatele a jsou definována na národní úrovni v Strategii 


regionálního rozvoje ČR 2021+. HSOÚ se vyznačují např. vyšší nezaměstnaností, vyšším podílem staršího 


obyvatelstva, klesajícím počtem obyvatel, nižší podnikatelskou aktivitou či nižší bytovou výstavbou. 
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V Pardubickém kraji se nachází 4 regiony HSOÚ, a to ORP Česká Třebová, ORP Králíky, ORP Moravská 


Třebová, ORP Svitavy. 


Na problematiku vymezení HSOÚ pro ORP navázal M. Netolický. Z pohledu Pardubického kraje není 


jednotka ORP pro definování HSOÚ optimálním měřítkem, pro přesnější vymezení by mělo 


vyhodnocení probíhat na úrovni obcí s pověřeným obecním úřadem (POÚ). Jako případ uvedl ORP 


Chrudim, kde sice jako celek ORP Chrudim není považována za HSOÚ, ale i přesto se zde nachází území, 


která by charakteristiky HSOÚ naplňovala (Skuteč, Třemošnice). Dále zmínil paradoxní situaci v ČR, kdy 


některé obce usilují o zařazení do problémových obcí za účelem získání finančních prostředků určených 


pro slabší obce a regiony. 


M. Janovský informoval, že Pardubický kraj se chce zaměřit vedle dotačních programů na podporu 


HSOÚ i na finanční nástroje jako jsou nadační fondy a úvěrový fond. Jako pilotní území pro nadační 


fondy budou ORP Česká Třebová a ORP Moravská Třebová. Hlavním cílem nadačních fondů by mělo být 


podpořit vzdělávání a rozvoj odborných dovedností s cílem posílit kvalifikovanou pracovní sílu a upevnit 


dlouhodobé propojení mladých lidí s regionem nebo zvýšit atraktivitu regionů, podpořit spolupráci 


mezi místními firmami, veřejnou správou a dalšími aktéry či posílit regionální identitu HSOÚ území.  


D. Šimek uvedl, že udržet mladé lidi v daném regionu bude velmi těžké, z důvodu nízkých mezd. 


M. Janovský v reakci uvedl, že se jedná o pilotní fondy, jejichž cílem je ověřit, jaké podmínky grantů 


budou pro mladé lidi nejatraktivnější. Konkrétní podmínky grantů bude schvalovat správní rada 


nadačního fondu. 


 


5. P-PINK 


Ing. Jiří Janků nejdříve informoval o rozložení aktivit v Pardubickém kraji a uvedl, že zde v Pardubickém 


kraji jsou aktivity rovnoměrně rozprostřeny. Dále zmiňoval historii P-PINKU s tím, že Pardubický kraj 


založil podnikatelský inkubátor jako úplně poslední z krajů v ČR, ale i přesto je momentálně jedním 


z nejlepších. Potom se zabýval financováním P-PINKU. Postupně do roku 2029 se P-PINK chce stát 


finančně soběstačný, a tudíž být i co nejméně závislý na kraji. Momentálně v roce 2025 je financován 


49 % z Pardubického kraje.  


Dále byla zmíněna činnost P-PINKU s tím, že se chce zaměřit převáženě na rozvoj klíčových aktivit, 


především na konzultace a inkubace. Dále by chtěli sjednotit vzdělávací programy na všech úrovních 


vzdělání pod značku PINKedu. Ing. Janků také uvedl, kolik hodin a projektů bylo odkonzultováno 


v  minulých měsících.  


Dále Ing. Janků zmiňoval akce pro školy v rámci projektu PINKaka, kdy pro školy je vytvořen zdarma 


workshop Objev v sobě podnikatele pro žáky 8. a 9. ročníků na téma podnikání a jaká je jeho přidaná 


hodnota. Také byl zmíněn projekt IDZ + FVTP, ve kterém se rozvíjí téma podnikavosti na středních 


školách.  Hlavním cílem projektu je přiblížit a podpořit přemýšlení žáků o jejich budoucím životě ve 


spojení s podnikáním. V současné době je domluvena spolupráce s 19 školami na území Pardubického 


kraje.  
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Nakonec byly představeny prostory P-PINKU, kdy hlavní budova se nachází v Pardubicích. Další otevřená 


pobočka se nachází v České Třebové pod název TO-PINK. Jde zatím o omezený provoz, Pardubický kraj 


připravuje velké rozšíření příslušných prostor. 


 


6. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj – Regionální politika  


Nejdříve Mgr. Miroslav Daněk představil Akční plán Strategie regionálního rozvoje 2025-2027, kde 


součástí je Aktualizace vymezení státem podporovaných regionů, kde uvedl nově zařazené správní 


obvody ORP: Bílina, Kopřivnice, Aš, Jaroměř, Třinec, Jindřichův Hradec, Česká Lípě. Nově je tedy celkem 


na území ČR 80 HSOÚ. Dále Mgr. Daněk uvedl, že v EU bylo schváleno 150 mld. eur na obranu. 


Dále Mgr. Daněk zmínil činnost Výboru pro regionální rozvoj, kdy především zmiňoval oblast školství, 


kdy by ministerstvo školství chtělo zřídit vysokou školu v Karlovarském kraji. Potom zmínil, že byla znovu 


oživena Transformační komise, která je určena pro strukturálně postižené kraje, tzv. “uhelné kraje”. 


Dále Mgr. Daněk uvedl, že MMR pracuje na nových národních programech. Nejvíce mluvil o Podpoře 


obnovy a rozvoji regionů, kde např. obce mají zvýhodněné úvěry. Podpora obnovy a rozvoji regionů 


zahrnuje Nový komplexní program s věcnými podprogramy, kde je přesně uvedeno, kterých subjektů 


se tyto programy týkají a do kdy mohou podávat výzvy. V rámci financování obce dostanou 30 % dotací, 


zbytek si obce musí zajistit samy. V případě HSOÚ regionů je to 50 %. Dále uvedl, že nevyužité 


prostředky nadále zůstávají v kraji a mohou se použít na další projekty. Dále byl zmíněn Národní plán 


obnovy, a jaké výzvy již byly uzavřeny, viz Příloha č. 6. Mgr. Daněk uvedl, že v rámci Národního plánu 


obnovy nejvíce finančních prostředků půjde na dostupné bydlení, a to v celkové výši 8 mld. Kč 


Nakonec bylo zmíněno, že novým vyhlašovatelem od roku 2025 soutěže Vesnice roku je Spolek pro 


obnovu venkova ČR a novým partnerem je MPSV, který je grantem ocenění Bílá stuha. Aktuálně probíhá 


příprava Podmínek 2025. Vyhlášení letošního ročníku proběhlo na konci února 2025 a ocenění fialová 


stuha byla nad očekávání úspěšná.  


 


7. Různé  


Přílohy:  


 Příloha č. 1 – Program 23. zasedání RSK Pk 


 Příloha č. 2 – Aktuální seznam členů, náhradníků a stálých hostů RSK Pk 


 Příloha č. 3 – Prezentace Sekretariátu RSK Pk 


 Příloha č. 4 – Prezentace Kohezní politika EU 2028+ 


 Příloha č. 5 – Kohezní politika – rozpracovaná témata 


 Příloha č. 6 – Prezentace P-PINK 


 Příloha č. 7 – Prezentace MMR ČR 


 Příloha č. 8 – Prezenční listina 23. zasedání RSK Pk 
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 Příloha č. 9 – Aktualizovaný Statut RSK Pk 


 Příloha č.10 – Aktualizovaný Jednací řád RSK Pk 


 


Prezentace a další podklady k 23. zasedání RSK Pk naleznou její členové/stálí hosté ve svých profilech 


po přihlášení webu parádního kraje https://regionalnirozvoj.paradnikraj.cz/Login.aspx.  


 


V Pardubicích 6. 3. 2025 


 


Zapsala: Mgr. Martina Vitková, Ing. Petra Kořínková 


 


Schválil: JUDr. Martin Netolický, Ph.D. – hejtman, předseda 
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